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ZAPISNIK I Posvet alpinističnih inštruktorjev KA, PZS, 5. 10. 2022 
 
Posvet alpinističnih inštruktorjev v okviru Komisije za alpinizem pri Planinski zvezi Slovenije je bil 
organiziran z namenom izmenjave mnenj med inštruktorji, predstavitve izobraževanja KA ter 
osvetlitve problemov, s katerimi se AI srečujejo pri svojem delu v matičnih društvih. Posveta sta se 
lahko udeležila največ dva AI iz posameznega društva ali odseka, skupaj se je posveta udeležilo 27 AI 
oz. predstavnikov klubov.  
 
Dnevni red:  

1. Uvod Peter Jeromel. 
2. Smisel posveta AI. 
3. Delo na področju izobraževanja znotraj KA in program izobraževanja novih AI. 
4. Kaj si AI želijo na licenčnem seminarju, kaj bi bilo smiselno. 
5. Poblematika podpisovanja prijavnice na alpiniste brez, da jih inštruktorji in načelniki 

preberejo. 
6. Sprejetje skupnih pogojev za pripravnike. 
7. Potek izpitov za alpiniste. 
8. Izpitne ture za naziv alpinist. 
9. S kakšnimi težavami se AI srečujejo pri delu na odsekih, klubih. 
 
 

Ad2) Peter Jeromel predstavi namen posveta in aktualno problematiko. Na posvetu si želimo 
aktivnih inštruktorjev, ki delujejo v domačih društvih, mrtva točka - kam se gre naprej v 
izobraževanju, na seminarjih AI ... 

 
Ad3) Alen Marinovič predstavi delo na področju izobraževanja znotraj KA in program 
izobraževanja novih AI. 

 
Ad4) Po splošni debati se je izluščilo večinsko mnenje, da je potrebno na licenčnih seminarjih 
AI v prvi vrsti obdelati najbolj pogoste napake in posebnosti z izpitov za alpiniste potem pa 
novosti, nove tehnike ... npr. iz drugih področij (aboristika ...), orientacija (digitalna?), teorija 
+ praksa, teorija je lahko po ZOOM, med tednom izvedba, npr. pred praktičnim delom. Eden 
od predlogov je tudi, da bi bile glavne teme obravnavane ciklično in bi bile vnaprej znane. 
 
Ad5) Vsi prisotni se strinjamo, da morajo načelniki in alpinistični inštruktorji obvezno 
pregledati prijavnice, preden jih podpišejo. S tem potrdijo, da je kandidat sposoben in 
primeren za pridobitev naziva alpinist. Resnost klubov je ključnega pomena. 
 
Ad6) Prisotni si želijo skupnih smernic za posamezne nazive. Eden od predlogov je tudi, da se 
morda v prijavnici za izpit za alpinista opredeli število vzponov, ki naj jih kandidat prepleza z 
alpinistom ali inštruktorjem. Tako, da se zagotovi ustrezen prenos izkušenj.  

 
 Ad7) Izpiti za alpiniste, ponovno se izpostavi problem preverjanja zabijanja klinov na izpitih 
za alpiniste – prisotni se strinjamo, da praktično preverjanje zabijanja klinov na izpitih za 



 
alpiniste logistično ni mogoče. Zabijanje klinov mora biti učeno od vsega začetka 
izobraževanja za alpinista in mora biti na nivoju kluba oz. odseka. Menjanje scenarijev na 
izpitih. 
 
Ad8) Jeromel in Marinovič predstavita, zakaj ni več izpitnih tur, prisotni pa se strinjamo, da 
so bile izpitne ture pozitivna stvar in so dodale k resnosti izpita. Izoblikuje se konsenz, da se 
izpitne ture opravi na nivoju kluba oz. odseka, poročilo z »klubske« izpitne ture pa je 
obvezna priloga prijavi za izpit za alpinista. Odsekom oz. klubom, ki nimajo dovolj svojih 
inštruktorjev, bi na pomoč lahko priskočili inštruktorji iz drugih klubov.  
 
Ad11) Več prisotnih omeni problem »večnih«pripravnikov in uhanjanje prihodnjih alpinistov 
k športnim plezalcem. 
 
Vsi prisotni se strinjamo, da je smiselno, da se Posvet AI izvaja letno z namenom izmenjave 
mnenj, izkušenj in lažje komunikacije med posameznimi deležniki.  

 
Zapisnik pripravil: Peter Jeromel 

Alen Marinović, vodja usposabljanja KA 


